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Rektor UK: Univerzita by měla umět využít výsledky svých
výzkumů
    Praha 6. dubna (ČTK) - Akademická obec Karlovy univerzity by měla být v kontaktu s aktuálním děním ve
společnosti a měla by také umět ekonomicky využít výsledky svých výzkumů. Ve svém projevu při příležitosti
658. výročí založení univerzity to dnes řekl její nový rektor Václav Hampl. Ocenil také práci svého předchůdce
Ivana Wilhelma.
    Hlavní současnou výzvou univerzity je podle nejmladšího rektora v poválečné historii univerzity uplatnění na
evropském trhu vysokého školství. "Šíře nabízených studijních programů je dobrá, nyní musíme dopilovat jejích kvalitu,"
řekl ČTK Hampl. Na sedmnácti fakultách nabízí univerzita více než 270 studijních programů, přičemž zájemci mohou
studovat přes 600 oborů.
    Jednou z priorit současného rektora je rozvoj vědy. Komerční uplatnění výsledků výzkumů a nových technologií,
které vznikají na pracovištích univerzity, by podle něj mělo zajišťovat Centrum pro přenos poznatků a technologií. Zatím
funguje jen v pilotním provozu.
    "Neznamená to však, že univerzita bude primárně zaměřena pouze na prodávaní svých výsledků. Když ale ve výzkumu
něco potencionálně komerčního zrodí, tak by bylo špatné, kdyby to zapadlo nebo to využil někdo jiný," řekl Hampl.
    Nejstarší česká univerzita za posledních patnáct let více než zdvojnásobila počet svých studentů. Studuje na ní
nyní přes 42.000 posluchačů. "Myslím, že se blížíme k našemu limitu," řekl Hampl. Univerzita Karlova by podle něj
neměla masově vzdělávat na nižší úrovni, ale soustředit se na zkvalitnění vyšších stupňů studia. Rozšiřování počtu
vysokoškolsky vzdělaných lidí má v programech většina stran, které podle průzkumů veřejného mínění zasednou po
volbách v parlamentu.
    Pamětním listem dnes Hampl také ocenil práci svého předchůdce Ivana Wilhelma. "Nasměroval univerzitu na cestu
vědecké instituce s důrazem na doktorské studium. Jeho přínos také spočíval v obrovském osobní nasazení, s jakým
dokázal vybudovat zahraničních kontakty a zvyšovat prestiž instituce," řekl Hampl.
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